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Voorzitter Mw. C.J.M. van den Elsen

Raadsgriffier Mw. J.I.M. le Comte

Ambtelijke ondersteuning vanuit de griffie Mw. E. Sayin

Raadsleden De heer M.G.W. Kanters (DOP)
Mw G.L.C.W. Jansen (DOP)
Mw. B.M.H. van der Kolk – Hegtermans (DOP)
Dhr. J.R.M. Bos (DOP)
Dhr. R.M. Gruijters (CDA)
Mw. M.A.T. van den Broek (CDA)
Mw. G.W.M. van Mensvoort - Penninx (CDA)
Dhr. H.H.A. de Bruin (CDA)
Mw. A.J.P.M. van Eert - van de Ven (GVB)
Dhr. R.R.M. Jacobs (GVB)
Mw. S.A.H.M. de Bruin (GVB) 
Dhr. L.A. van den Hoogen (GVB)
Dhr. F.H.L. Dijcks (VVD) 
Dhr. F.H.A. Koolen (VVD) 

Aanwezig

Portefeuillehouders Dhr. B.M.H. Brands, wethouder
De heer H.A.J. Willems, wethouder

Afwezig met kennisgeving Dhr.  J.M.M. van Lanen (DOP)

De raadsvergaderingen kunnen worden nageluisterd op boekel.nl

1 Opening en mededelingen.

De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet de raadsleden, wethouders, de mensen op de publieke 
tribune en aanwezige ambtenaren welkom. 

De Commissie Proost en Troost (mw. G. Jansen) overhandigt een kleinigheid aan de bodes om hiermee de dank van 
de raad uit te drukken voor de prettige ondersteuning bij alle vergaderingen van de raad het afgelopen politieke jaar.

Jeanne van Eert (GV) is samen met dhr. Van Lanen namens de raad vertegenwoordiger in de klankbordgroep RNOB. 
Het verslag van de werkgroep en de bijlage Samenwerken als één overheid aan ruimtelijke ordening zijn aan de 
agenda in iBabs toegevoegd.
Zij vraagt aandacht: 
- Agrifood Capital wil werkbezoeken gaan doen samen met gemeenteraden bij bedrijven die innovatief duurzaam 

zijn op het gebied van landbouw. De griffie wordt nog benaderd hiervoor. Vraag aan de raad is om mee te 
denken welk bedrijf hiervoor in aanmerking komt. om een idee te opperen voor een bedrijf om te bezoeken.

- De klankbordgroep is verder bijgepraat over een proces dat loopt (provinciaal) over een ontwikkelperspectief 
Brabant. Alle gemeenten reiken hun omgevingsvisie aan om zo een samengesmeed  geheel te krijgen dat past 
binnen het landelijk proces om een puzzel te leggen voor alle ruimtelijke opgaven. Niet duidelijk is voor de beide 
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leden van de klankbordgroep hoe het proces loopt in Boekel. In oktober zou er een samengesmeed plan liggen 
op provinciaal niveau en dat is dan ter informatie, want dan hebben we geen invloed meer hierop. We kunnen nu 
hier onze invloed nog wel op uitoefenen. Vraag aan het college; hoe loopt dit proces, wie is aangehaakt bij dit 
proces en hoe wordt de raad meegenomen?

De voorzitter geeft aan dat er een ontwikkelperspectief Brabant wordt opgesteld. Daar worden nog sessies voor 
gepland. De eerste globale ideeën zijn gepresenteerd. Er is steeds uitgesproken dat de raden worden aangehaakt. De 
voorzitter stelt voor het proces op schrift te zetten en dan in het Presidium te bespreken. 
Mw. van Eert wil dit graag eerder, omdat het presidium pas 5 september a.s. weer samenkomt. 

Wethouder Willems informeert de raad dat de wensen en bedenkingen van Coppens ontvangen zijn en dat deze zijn 
kortgesloten. Vandaag is de samenwerkingsovereenkomst ondertekend. 

Moment van bezinning. Voordat wordt overgegaan tot de officiële opening van de vergadering volgt een moment 
van bezinning.  De vergadering is hiermee geopend. 

Besluit -

Actie - Verzoek aan de raad om na te denken over een bedrijf dat benaderd kan worden voor de bezoeken 
die Agrifood Capital samen met de gemeenteraden kan bezoeken.

- Wat betreft het Ontwikkelperspectief Brabant stelt de voorzitter voor het proces op schrift te zetten 
en dan in het Presidium verder te bespreken. Mw. van Eert wil dit graag eerder, omdat het presidium 
pas 5 september a.s. weer samenkomt. Over deze planning wordt nog overleg gevoerd. 

2 Vragenhalfuur

Dhr. De Bruin (CDA) heeft een vraag aangemeld over de geurverordening.

Tijdens de themabijeenkomst op 31 mei zijn we door Pouderoyen meegenomen in het proces rondom 
evaluatie geurbeleid en mogelijke opties om bij te sturen als gemeente. Vervolgens is op 13 juni een 
memo verschenen waarin ingegaan wordt op het geurbeleid en de geurverordening. Hierin wordt 
aangegeven dat het college reeds een ontwerpbesluit heeft genomen op dit thema. Inmiddels is de 
termijn om zienswijze in te dienen, geopend. Het CDA maakt graag van de gelegenheid gebruik om 
hierover vragen te stellen.

Nut en noodzaak

o Wat vindt het college van de uitspraak gedaan door Pouderoyen, het bureau dat het onderzoek omtrent 
geurbeleid en verordening heeft uitgevoerd, tijdens de themabijeenkomst dat aanpassing van de 
geurverordening en geurbeleid nu niet noodzakelijk is?

o Eerder hebben we tijdens de themasessie, en ook daarna, de vraag gesteld of het college in beeld heeft 
hoeveel en welke bedrijven voor deze aanscherping in de knel komen. Dit was toen, en is nu nog steeds 
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onbekend. Waarom heeft het college voorgesteld de normen aan te passen, zonder daarbij alle gevolgen 
en impact van mogelijke maatregelen inzichtelijk te hebben?

o Welk aandeel heeft de gemeentelijke bijstelling volgens het college in relatie tot landelijke en provinciale 
wet- en regelgeving?

o Is voorstelbaar dat bij negatieve gevolgen c.q. risico’s voor ondernemers en gemeente het college alsnog 
negatief aan de raad adviseert om geen aanpassingen te doen aan het geurbeleid?

Evaluatie & monitoring

o Op welke wijze zijn effecten van geurbeleid uit het verleden gemonitord waardoor een aanscherping 
noodzakelijk blijkt? 

o Wat is het aandeel van het geurbeleid van de gemeente Boekel in relatie tot alle provinciale en landelijke 
wetgeving die ontwikkeld is en volop in ontwikkeling blijft?

o Is daarbij een vergelijk gemaakt met buurgemeenten met een strenger of minder streng geurbeleid en de 
effecten daarvan?

Participatie en dialoog

o Is met ondernemers die dicht tegen (potentiële) nieuwe woonwijken liggen gesproken over toekomst, 
mogelijkheden en verwachtingen?

Voorbereiding themabijeenkomst

o Is het college van zins om de aanvullende stukken rondom geurbeleid en geurverordening (zoals de nota 
van zienswijzen) als voorbereiding van de themabijeenkomst op 12 september, op zijn laatst ultimo 
augustus naar de raad te sturen?

o Wil het college daarbij een overzicht geven van gevolgen van aanscherping voor
▪ Woningbouw
▪ Bedrijventerreinen (zoals Lage Raam)
▪ Financiën
▪ Agrarisch ondernemers

o Wil het college daarbij ook een overzicht geven van de geursituatie (en de verandering daarvan) in 
de laatste 23 jaar, rekening houdend met momenten waarop de geursituatie van de gemeente 
Boekel in kaart gebracht is?

Wethouder Brands beantwoordt de vragen. 
- Wat betreft nut en noodzaak wordt die ingegeven door het collegeprogramma dat weer een uitvloeisel is van het 

coalitieakkoord. Daarin is ingezoomd op leefbaarheid en herijking het geurbeleid. Het is geen landelijke 
noodzaak. Onze normen passen binnen wet- en regelgeving.

- Hoeveel bedrijven in de knel komen weten we op bedrijfsperceel niveau niet. Wel weten we dat het geldt voor 
weinig bedrijven. Het is vooral risicovol voor de woningbouwlocaties. Er zijn nu bedrijven die meer belastend zijn 
naar de omgeving, maar daar kan je niet zomaar op ingrijpen (de zogenaamde ‘stilzitters’). Daar kunnen we in 
september bij de themabijeenkomst over te spreken komen.

- Zoals gezegd valt ons beleid binnen de wet- en regelgeving. Op Rijksniveau wordt wel gekeken hoe het strakker 
kan worden wat betreft leefbaarheid. Dan ga je kijken naar de GGD adviesnormen. Dat is een balans die we 
moeten zoeken.
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- Is er gesproken met de agrariërs. Ja daar wordt meegesproken. Die staan niet te spingen. De provincie heeft de 
vergunningprocedure stilgelegd. Maandagavond is er overleg geweest met ZLTO en agrariërs.

- Wat betreft de monitoring zijn er geurkaarten en die maken we soms opnieuw. Er is geen monitoringsysteem, We 
passen periodiek de kaarten aan. Verder is er geen sprake van monitoring. Ook dit is een onderwerp dat in 
september terug kan komen (grafieken om te laten zien hoe zaken zich met elkaar verhouden).

- De beweging zit er in wat betreft de maatschappelijke behoefte en die lijkt strenger te worden. Daar komt onrust 
over. Hoe je ermee omgaat is dan van belang. Het is lastig in deze tijd omdat er veel onzekerheid is voor de 
agrarische sector.

- We zijn niet naar buurgemeenten gegaan. Het is lokaal beleid dat hier gevoerd wordt. Iedere gemeente heeft een 
eigen verantwoordelijkheid om eigen beleid te maken. 

- Er is eerder een VAT traject gelopen en daar is over de toekomst gesproken met ondernemers. Het grondbedrijf 
praat nu ook met de ondernemers. Die contacten liggen er. 

- Bij de themabijeenkomst in september daar krijgt u het verslag van de zienswijzen. Maar pin het college niet vast 
op de datum. Het hangt af van het aantal zienswijzen dat wordt ingediend.

- U vraagt ook om een lijst met de gevolgen van aanscherping voor de woningbouw, bedrijventerreinen, financiën, 
industrie en agrarische ondernemers. Daar kunnen in september met elkaar van gedachten over wisselen. 

- Wat betreft het overzicht van de geursituatie uit het verleden, die is er niet en die voegt niet zoveel toe. We 
willen ons focussen op hoe is het nu en waar willen we naartoe. Belangrijk is wat vindt men hier landelijk van en 
wat vinden wij hier lokaal van. 

Dhr. De Bruin (CDA) vindt de beantwoording onvoldoende en zal de vragen wat verduidelijken en vervolgens 
schriftelijk indienen. Wat betreft de geursituatie hebben we steeds de mond vol en dan is het goed om ook terug te 
kijken naar de ijkmomenten in de historie.
Mw. van Eert (GVB) dankt het CDA dat de vragen gesteld zijn. Er ligt inmiddels een Kamerbrief. Interessant om te 
lezen voor ons welke koers het Rijk gaat volgen. Is het goed gepubliceerd dat er zienswijzen ingediend kunnen 
worden op wat er ligt? 

Wethouder Brands geeft aan dat het gepubliceerd is voor zover hij weet. Dit wordt nog nagezocht.

Besluit Bij de themabijeenkomst in september over de geurvisie en de geurverordening komen we terug op de 
volgende zaken:
- De zogenaamde ‘stilzitters’. 
- Verslag van de zienswijzen.
- Monitoring en periodiek aanpassen kaarten.
- Lijst met de gevolgen van aanscherping voor de woningbouw, bedrijventerreinen, financiën, 

industrie en agrarische ondernemers.

Actie - Nagezocht wordt waar en wanneer gepubliceerd is over de geurvisie.
- CDA vindt de beantwoording onvoldoende en zal de vragen wat verduidelijken en vervolgens 

schriftelijk indienen.

3 Trekking van het stemnummer 

Het nummer dat getrokken wordt, is nummer 2. In het geval van hoofdelijke stemming begint de stemming bij dhr. 
Dijcks (VVD).
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Besluit

Actie

4 Vaststellen van de agenda

Er zijn geen wijzigingsvoorstellen ingediend. De agenda kan vastgesteld worden.

Besluit -

Actie

5 Spreekrecht voor burgers

Er is (nog) geen aanmelding voor het spreekrecht bij de griffie binnengekomen.

Besluit Vastgesteld

Actie -

6 Besluit hamerstukken

De volgende agendapunten betreffen hamerstukken:

- Agendapunt 9 Raadsvoorstel inzake inrichting raadzaal en live uitzenden raadsvergaderingen
- Agendapunt 10 Raadsvoorstel inzake Toekomst Rekenkamer Boekel
- Agendapunt 11 Raadsvoorstel inzake Centrumregeling Jeugdhulp Noordoost Brabant 2015

Besluit -

Actie -

7 Raadsvoorstel subsidie aanvraag Stichting Manege Rutger van Herpen en HSV Rutger van 
Herpenruiters

Voorgesteld besluit:
1. Instemmen met het vervangen van de asbestdaken en hiervoor een subsidiebedrag van € 121.822 

(excl. BTW) toekennen. 
2. Niet instemmen met het subsidieverzoek voor het vervangen van het platdak van de zadelplaats.
3. Instemmen met de vervanging van de buitenrijbak en hiervoor een subsidiebedrag toekennen van € 

50.030 (excl. BTW). 
4. Niet instemmen met een bijdrage voor de vervanging van de binnenrijbak.
5. Instemmen met een bijdrage van 80%, zijnde € 10.200 (excl. BTW), voor de aanleg van een longeerpiste 

buiten. 
6. Het totale subsidiebedrag van € 182.052 (excl. BTW) beschikbaar stellen en verwerken met de 

bestuursrapportage 2023 en dekken uit de algemene middelen.

Wanneer uw raad instemt met dit voorstel wordt een veilig sportklimaat voor de leden, bezoekers en de 
paarden bereikt. En is het resultaat een gemoderniseerde, milieuvriendelijke en toekomstbestendige 
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manege in Boekel.

Er is een amendement voorbereid door DOP dat mede ingediend wordt door CDA en GVB.
Woordvoerders in eerste termijn zijn: dhr. Kanters (DOP), dhr. Dijcks (VVD), dhr. Gruijters (CDA), dhr. Van den Hoogen 
(GVB)

Vragen en opmerkingen DOP:
- De beleidslijn noopt tot nadenken. Deze is niet altijd duidelijk. Dit is besproken in de commissie. DOP gaat voor 

100% vergoeding voor vervanging en hij leest de tekst op van het amendement.
- DOP legt nogmaals uit waarom een evaluatie nodig is. O.a. omdat hybride verenigingen nergens genoemd 

worden in de beleidslijn. 
- Wat betreft de vragen over de subsidieverordening; je kan over een subsidieaanvraag niet besluiten zonder 

verordening tenzij het een incidentele subsidieaanvraag betreft. Maar hier is sprake van een zekere vaste praktijk 
en dan moet het lopen via een verordening. Zo krijgt iedere burger gelijke kansen en hou je als gemeente vat op 
de financiën. 

- Wanneer gaat het college starten met de evaluatie? Wanneer denkt het college hiermee klaar te zijn? Hoe is het 
college van plan in deze tussentijd met verzoeken om te gaan met deze beleidslijn? 

-
Vragen en opmerkingen VVD
- Het amendement dat voorligt is geheel in lijn met waartoe de inspreker in de commissie opriep.
- Helder is dat de beleidslijn die er nu is leidt tot discussie. De noodzaak om de beleidslijn te evalueren heeft het 

college erkend en neergelegd in het raadsvoorstel. Later kwam het college er in de commissie op terug omdat de 
raad toch steeds anders wil besluiten. Dit geeft de VVD fractie serieus buikpijn. Er wordt nu een carte blanche 
gegeven aan verenigingen die welke aanvraag dan ook wil indienen. Dit wordt zo een oncontroleerbare 
beleidslijn. VVD ziet en erkent het belang van goed functionerende sportverenigingen voor onze gemeente. Het 
is echter wel de vraag tegen welke prijs moeten we sportverenigingen tegemoet komen. We hebben als 
gemeente ook andere taken en verantwoordelijkheden die het algemeen belang raken.

- Als je wilt afwijken van je beleidslijn doe dat via een wijziging van het beleid, via een democratisch proces en niet 
via een amendement. Zeker als de risico’s niet goed in beeld zijn. Het vastgestelde beleid wordt hier volledig 
losgelaten en dat is niet correct volgens de VVD.

Vragen en opmerkingen CDA:
- CDA wil ook dat er verduidelijking van de beleidslijn komt. Hierover is al eerder een amendement voor 

aangenomen in de raad. Natuurlijk moet je nadenken over je beleidsregels. Maar om nu te spreken van risico’s en 
buikpijn wat betreft de aanvragen van de verenigingen, dan wil het CDA het liever benaderen vanuit kansen.

Vragen en opmerkingen GVB:
- Er is urgentie om de beleidslijn te evalueren.

Wethouder Willems reageert op de eerste termijn:
- Er wordt gevraagd om de evaluatie zo snel mogelijk uit te voeren. Echter er is hier geen capaciteit voor in de 

ambtelijke organisatie. Zodra de vacature is ingevuld, krijgt de evaluatie prioriteit. Hopelijk kunnen we in de loop 
van 2024 hiermee aan de slag. 
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- Hoe we er in de tussentijd mee doorgaan, is op dezelfde manier als nu is gebeurd. De beleidslijn zo goed 
mogelijk interpreteren en zo de ingediende aanvragen toetsen. 

Woordvoerders in tweede termijn: dhr. Kanters (DOP), dhr. Dijcks (VVD), dhr. Gruijters (CDA)
- DOP merkt op dat in de voorjaarsnota op veel posten “inhuur” staat. We hebben hier te maken met een 

financieel vraagstuk en met multi-interpretabele begrippen en we willen het liefst de verenigingen helpen. Een 
evaluatie in 2024 gaat dan niet helpen. DOP vraagt het college serieus na te denken over inhuur, zodat de 
evaluatie sneller kan worden opgepakt. 

- VVD wijst erop dat iedere vereniging opnieuw een aanvraag kan indienen. Dat geeft de VVD buikpijn. Want de 
beleidslijn wordt aangepast op basis van een amendement. En daarmee is de beleidslijn een nietszeggends 
document geworden.

- CDA verbaast zich over het betoog van de VVD. Aanvragen van verenigingen zijn geen probleem. CDA ziet het 
probleem niet. Als de aanvraag in de gemeenteraad komt, kunt u een politieke keuze maken en er tegen 
stemmen. Dan vindt u er iets van in het openbare politieke debat, dat is lokale democratie ten top.

- VVD heeft zijn mening gegeven en accepteert datgene waarover het CDA over spreekt niet.

Wethouder Willems in tweede termijn:
- De vigerende beleidslijn houdt stand, maar de raad neemt nu een afwijkend besluit op deze beleidslijn en dat 

mag de raad doen. Het geamendeerde voorstel wordt voorgelegd en uw raad kan hierover besluiten. Maar dit 
doet niets af aan de beleidslijn. Het college blijft langs deze beleidslijn aanvragen toetsten. Het college kan wel 
het afwijkende besluit nu meenemen als er een aanvraag wordt ingediend. De raad vindt in meerderheid, zo blijkt 
nu, dat we verenigingen gelijk moeten behandelen en dat neemt het college mee. Partijen kunnen hierin 
uiteraard een ander standpunt innemen.

- Bij capaciteitsgebrek en vacatures hoort ook dat het college kijkt naar inhuurcapaciteit. Er wordt zo actief 
mogelijk naar gezocht. En dat is een toezegging.

Amendement ingevolge artikel 32 van het Reglement van orde voor de vergaderingen en 
andere werkzaamheden van de raad van de gemeente Boekel

Onderwerp/ontwerpbesluit: subsidieaanvraag Stichting Manege Rutger van Herpen en HSV Rutger van 
Herpenruiters

De raad van de gemeente Boekel in vergadering bijeen dd. 13 juli 2023 behandelend agendapunt 7

besluit het ontwerpbesluit te wijzigen als volgt:

i. besluitpunt 1. komt te luiden als volgt:

In te stemmen met het vervangen van de asbestdaken en hiervoor een subsidiebedrag van € 125.140 
(excl. btw) toe te kennen.
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ii. besluitpunt 2. komt te luiden als volgt:

In te stemmen met het subsidieverzoek voor het vervangen van het platdak van de zadelplaats en 
hiervoor een subsidiebedrag van € 6.595 (excl. btw) toe te kennen.

iii. besluitpunt 4. komt te luiden als volgt:

In te stemmen met het subsidieverzoek voor het vervangen van de binnenrijbak en hiervoor een 
subsidiebedrag van € 35.600 (excl. btw) toe te kennen.

iv. besluitpunt 6. komt te luiden als volgt:

Het totale subsidiebedrag van € 227.565 (excl. btw) beschikbaar te stellen en te verwerken in de 
bestuursrapportage 2023.

Toelichting:
- Stichting Manege Rutger van Herpen (hierna: stichting) heeft een subsidieaanvraag ingediend voor 

het vervangen van het astbestdak, het platdak van de zadelplaats, de buitenrijbak en de 
binnenrijbak. 

- Het college acht de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen (hierna: beleidslijn) niet 
van toepassing op de binnenrijbak en het platdak van de zadelplaats. 

- Feit is dat een buitensportaccommodatie niet gedefinieerd wordt in de beleidslijn vervangings- en 
uitbreidingsinvesteringen en het begrip op meerdere manieren uitgelegd kan worden. 

- Het college spreekt van een hybride vereniging. Over het bestaan van hybride verenigingen wordt 
helemaal niet gesproken in de beleidslijn – en bij de totstandkoming van de beleidslijn is er 
evenmin over gesproken. We stuiten nu dus op een niet-verdisconteerde omstandigheid in de 
beleidslijn. 

- De rekening van deze omissie mag niet bij de stichting liggen, mede gelet op de ingrijpende 
gevolgen voor de stichting wanneer dit wel het geval zou zijn. De stichting zou dan immers een 
subsidie krijgen van € 182.052 in plaats van de benodigde € 227.565. 

- Overigens was de stichting één van de partijen die aanwezig en betrokken was bij de ‘bijeenkomst 
buitensportverenigingen’ over de beleidslijn, zo valt op te maken uit de notulen van de 
bijeenkomst van 3 maart 2022.

Voorts is de raad van mening dat het vraagstuk omtrent dit raadsvoorstel de urgentie om de 
beleidslijn te evalueren en te herzien nogmaals laat zien en groter maakt.

Besluit Het amendement wordt met 12 stemmen voor (DOP, CDA, GVB) en 2 stemmen tegen (VVD) 
aangenomen. VVD geeft aan dat de fractie niet voor het amendement is omdat er onvoorziene 
financiële consequenties aan verbonden zijn. 
Het geamendeerd voorstel wordt eveneens met 12 stemmen voor (DOP, CDA, GVB) en 2 stemmen tegen 
(VVD) aangenomen. Ook nu stemt de VVD tegen vanwege de niet te voorziene financiële consequenties.

Actie -
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Toezeggi
ng

Het college zoekt zo actief mogelijk naar het invullen van de vacature om zo snel mogelijk de evaluatie 
van de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen te kunnen evalueren. Hier hoort ook 
externe inhuur bij.

8 Raadsvoorstel inzake Voorjaarsnota 2023

Voorgesteld besluit:
De voorjaarsnota 2023 vast te stellen, met uitzondering van de jaarschijven 2024 t/m 2027. Deze worden voor 
kennisgeving aangenomen.

Woordvoerders in eerste termijn: mw. de Bruin (GVB), dhr. Bos (DOP), dhr. Dijcks (VVD), mw. van Mensvoort (CDA)

Opmerkingen en vragen GVB:
- Prioriteiten die GVB graag terug ziet in de Begroting 2024:

o Ambities sociaal domein en zorgwoningen en daaraan gekoppeld de Woonvisie. GVB roept het college op 
voortvarend te handelen ook in Venhorst op dit gebied van zorgwoningen

o Toerisme en recreatie: Vrijstaat en Land van Ravenstein past uitzonderlijk goed bij Boekel. Hoe  kijkt het 
college aan tegen evt. werkkapitaal dat mogelijk nodig is om dit stukje recreatie aan te moedigen. 

o Verkeersveiligheid en bereikbaarheid: Aandacht voor de motie van november 2021 bij de Begroting 2022 
waarin is opgeroepen onderzoek te doen naar een fietsbrug Leurke met toen als deadline maart 2022. Er 
gebeurt heel veel, maar dit stukje is nog niet opgepakt. Graag een toezegging van het college om na het 
zomerreces terug te komen op deze motie wat betreft de financiering van de fietsbrug (financiële 
consequenties en mogelijkheden).

Opmerkingen en vragen DOP:
- Aandachtspunten die DOP in de commissie noemde: sociaal loket (ingevuld). vijf bomen per inwoner 

(opgenomen in bomenbeheerplan), afvalstoffen- en rioolheffing (helderheid over gekregen). Kortom het is 
allemaal naar tevredenheid opgepakt

- DOP heeft nog een advies voor de Begroting 2024. Heb ik alle informatie nodig die in de paragrafen staat. Bij een 
aantal tabellen (inhuur personeel, e.d.) is een korte toelichting op de cijfers erg verhelderend. Als dat opgepakt 
kan worden, zou dat welkom zijn.

Opmerkingen en vragen VVD:
- CPI index kan er zo maar voor zorgen dat er druk komt te staan op het positieve resultaat. Daarvan is de VVD 

zich bewust.
- VVD wil ook sterven naar een meer inhoudelijke inbreng bij de VJN. Maar dit is wel een leerproces voor de raad. 

VVD is er overigens wel voorstander van om de algemene beschouwingen bij de begroting te laten plaatsvinden. 
- De algemene reserves zijn bedoeld om onvoorziene uitgaven mee op te kunnen vangen. Het is geen potje om in 

te zetten voor leuke dingen of verkiezingsbeloften in te lossen.
- VVD wil twee zaken benoemen die tot een discussie kunnen leiden. Het kan zijn dat het wenselijk is deze twee 

onderwerpen te vertalen naar de Begroting 2024. Het gaat om verduurzamen van het woningbezit. Het budget 
voor zonnepanelen op het dak ziet de VVD graag verdubbeld. Het tweede onderwerp betreft de 
volksgezondheid. De druk op eerstelijns zorg neemt toe. De gemeente kan voorwaarden scheppend zijn op dit 
terrein en de VVD wil geld hiervoor beschikbaar stellen. Het gaat dan om de uitbreiding en huisvesting van 
tandartsen en huisartsen. Graag hoort de VVD het standpunt van de andere fracties hierover. 



Annotaties 
Raadsvergadering 13 juli 2023

Pagina 10 van 13

Opmerkingen en vragen CDA:
- Algemene reserves zijn de algemene reserves gegroeid en CDA ziet die reserves graag benut. CDA sluit hierbij 

aan bij de woorden van de GVB.
- Er ligt een prachtig document Kwaliteitsimpuls Buitengebied Boekel. Is er rekening gehouden met de bedragen 

die hierin staan begroot? Staan die in de Voorjaarsnota en zijn er al subsidies aangevraagd? In dit 
uitvoeringsprogramma staan een aantal goede zaken die nog niet tot uitvoering zijn gekomen. Denk aan: 
historische paden, wandelen langs de Aa, maken van een oversteek over de Aa d.m.v. een vlot, een uitkijktoren.

Portefeuillehouder van den Elsen reageert op de eerste termijnen:
- Het financieel resultaat voor dit jaar is nog positief. De verwachting is dat dit voor dit jaar blijft staan. Maar 

dienen zich de komende maanden veranderingen aan, kan het een ander saldo worden. Wij zijn nu bezig met de 
begroting en dat betekent dat alles wat we nu weten nemen we mee in de begroting.  Op hele korte termijn 
krijgt u van ons een nieuwe update van de stand van zaken.

- Het is ook goed om te zien dat we zo goed in control zijn en het is ook prettig te horen dat alle fracties voor zich 
toch wel wat speerpunten hebben benoemd. Het is niet unaniem, deze raad geeft niet nu al unaniem een 
amendement aan voor de begroting 2024. Het zijn wel richtinggevende uitspraken waar wij als college naar 
kunnen kijken. Wat we eerder bedoeld hebben bij de behandeling van de VJN, is dat het fijn zou zijn als je als 
raad al echt weet wat je echt daadwerkelijk wilt terugzien in de begroting 2024, dan is dit wel het moment om 
daar al wat op voor te sorteren Maar fracties zeggen nu ook dat ze ook gewoon de algemene beschouwingen 
willen blijven doen bij de begrotingsbehandeling. En dat is ook wat het college betreft prima. 

- De VVD verwees ernaar we hebben nu nog een structureel meerjarenperspectief omdat erbij de voorjaarsnota 
2026 nog een kleine plus zit. De verwachting is dat die kleine plus opdroogt door onder andere de 
gemeenschappelijke regelingen en alle besluiten die we de afgelopen periode hebben genomen. Dus dat 
betekent dat die begroting vermoedelijk op een niet sluitende meerjarenbegroting uitkomt. Er zijn meer 
gemeenten die het op dit moment zo hebben. Maar dat is natuurlijk niet wenselijk en dat betekent dat die 
inkomsten kant onzeker is.  We hopen aan de ene kant dat het Rijk nog met middelen over de brug gaat komen, 
maar dat wordt steeds minder zeker. Dat is die onzekerheid aan de inkomens kant en er is ook een hele 
nadrukkelijke onzekerheid aan de uitgavenkant. We hebben zojuist uitgebreid gesproken over 
sportvoorzieningen, verbreding van ons accommodatiebeleid. We hebben eerder al aangegeven dat we de 
financiële consequenties nog niet goed in beeld hebben. De portefeuillehouder zou heel graag de komende 
periode goed willen gebruiken om die openstaande investeringen, waarvan we weten dat ze de komende 
periode er voor Boekel wel aan gaan komen, in beeld te krijgen. We hebben in het collegeprogramma diverse 
onderzoeken zitten waar we geen middelen voor hebben opgenomen voor uitvoeringskosten. De komende jaren 
hebben wij voor verschillende onderdelen hier in Boekel echt grote investeringen staan op het programma. Een 
actief woningbouw programma blijven houden met een percentage sociale huur, de mobiliteitsvisie, de 
onderwijshuisvesting, de sportverenigingen zijn allemaal onderwerpen  die de komende jaren zomaar veel geld 
zouden kunnen gaan kosten.

- Op het gebied van afvalstoffen- en rioolheffing heeft DOP aangegeven na ampel beraad en raadpleging van de 
ambtelijke organisatie dat er sprake is van een rechtvaardig systeem. 

- Er is gevraagd om bij de volgende voorjaarsnota iets meer toelichting te willen op onderwerpen en een betere 
verwijzing naar zaken in de begroting. Daar is tijdens de technische bijeenkomst een toezegging over gedaan.  
Wat betreft de begroting zullen we aandacht hebben voor voldoende toelichting ne kijken of dat beter kan. 
Achter de schermen wil de portefeuillehouder met de raad in gesprek over de dubbelingen die in de tekst zitten 
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en dat daar heel veel theoretische informatie in zit. Dat doen we niet voor niks. Dat doen we eigenlijk om ook 
weer vragen te voorkomen, want als u maar één keer per jaar een bepaalde ratio ziet of een ander kengetal dan 
helpt het gewoon toch wel dat in die paragraaf meteen uitgelegd staat wat dat is.

- VVD gaf nog even aan de dempingreserves. Daar hebben we in de commissie over gesproken n.a.v. een 
opmerking van het CDA. De portefeuillehouder heeft toen heel nadrukkelijk aangegeven daar nu nog geen 
toegevoegde waarde in te zien omdat we nog algemene reserves hebben die we incidenteel kunnen inzetten.

- Het klopt wat het CDA zegt over algemene reserves, die zien we groeien. Maar de portefeuillehouder wil 
nogmaals benadrukken dat dit incidentele middelen zijn en die kunnen we inderdaad inzetten voor de 
incidentele voorbeelden die we noemden. Maar let vooral met zijn allen heel goed op om structurele kosten te 
maken! Als je een investering doet zitten daar heel vaak kapitaallasten aan dus en dan betekent het dat je die wel 
in het meerjarenperspectief terug ziet. 

-
Wethouder Willems reageert op de eerste termijn.
- Zorgwoningen in de woonvisie daar is aandacht voor en er komt een paragraaf voor.
- In 2024 wordt een visie opgesteld voor recreatie en toerisme met de twee speerpunten; Land van Ravenstein en 

de Peelrandbreuk. Werkkapitaal is daarvoor nodig en volgt uit de visie en het uitvoeringsprogramma. Daarvoor 
komt het college t.z.t. bij de raad terug. 

- Verkeersveiligheid en -bereikbaarheid er is aandacht voor om het onderzoek te starten. Dat zal niet meteen na 
het zomerreces zijn. Wel komt het college zo snel mogelijk met het antwoord op de vraag hoe het onderzoek 
wordt aangepakt.

- Sociaal loket; de wethouder is blij dat organisatie die ingevuld heeft gekregen. Complimenten voor het Zorgteam.
- Huisarts- en tandarts zorg staat onder druk. Zeker met de nieuwe inwoners die naar Boekel komen. Er zijn 

regelmatig overleggen met huisartsen en zij willen ook meewerken om te zoeken naar huisvesting voor nieuwe 
huisartsen.  

- Wat betreft Kwaliteitsimpuls Buitengebied Boekel die wordt meegenomen bij de op te stellen visie Recreatie en 
Toerisme en dan worden deze ook meegenomen in het uitvoeringsprogramma. De bedragen zijn begroot en 
meegenomen in de Voorjaarsnota. 

De suggestie van de VVD over de zonnepanelen en een extra budget hiervoor op te nemen in de begroting, is 
opgevat als een suggestie en het is aan de overige fracties om hier op in te gaan. 

In tweede termijn zijn de woordvoerders: mw. de Bruin (GVB)
- GVB wijst erop dat de vraag om het onderzoek naar de fietsbrug een raadsbreed aangenomen motie betreft en 

er is dus een raadsbrede uitspraak hierover. 

Portefeuillehouder van den Elsen reageert op de tweede termijn.
- Wat betreft de fietsbrug Leurke heeft de portefeuillehouder willen aangeven dat daar waar wij structurele 

investeringen plegen met structurele lasten, dat we  daar op dit moment heel voorzichtig in zijn. En juist in die 
integrale afweging dit soort zaken mee te nemen. Een fietsbrug kan niet betaald worden uit incidentele 
middelen. Dat moeten we in onze exploitatie opnemen en dat maakt dat het wat moeilijker is om dit soort zaken 
toe te zeggen.  

Besluit VVD merkt op het jammer te vinden dat de andere fracties niet in discussie willen over de suggestie over 
het verhogen van het budget voor zonnepanelen.
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De Voorjaarnota wordt met 14 stemmen unaniem aangenomen.

Actie -

9* Raadsvoorstel inzake inrichting raadzaal en live uitzenden raadsvergaderingen

Voorgesteld besluit:
1. Een budget van € 212.500 (excl. BTW) beschikbaar te stellen voor de herinrichting van de raadzaal en verwerken 

in de begroting 2024.
2. Een jaarlijks structureel budget met ingang van 2024 opnemen in de begroting 2024 van € 12.000 (exc. BTW) 

voor de streamingsdiensten en servicekosten audiovisuele apparatuur.
3. De raads- en commissievergaderingen van de gemeenteraad van Boekel live uitzenden via internet en digitaal 

opslaan in het webarchief.

Beoogd resultaat: 
- Om als gemeente bereikbaar te zijn voor inwoners, organisaties en instellingen, is het wenselijk dat de 

bestuurlijke besluitvorming zo toegankelijk en overzichtelijk mogelijk is. 
- Naast alle mogelijke regels over inspraak, participatie e.d. is een andere manier om dit te bewerkstelligen het via 

internet uitzenden van de raads- en commissievergaderingen. In andere gemeenten, die dit al een tijdje 
verzorgen, is gebleken dat de drempel om een raads- of commissievergadering te volgen kleiner is wanneer deze 
op het internet wordt uitgezonden. 

- Gelet op de achter ons liggende Corona periode, waar thuiswerken en -vergaderen de norm was, zijn we ook 
steeds meer gewend geraakt aan digitale vergadertools, Webinars, e.d.

- In de strategische visie van Boekel “Gastvrij & Actief naar 2030” staat geschreven dat digitalisering moet 
bijdragen aan een tijdbesparing voor inwoners en een verbeterde, transparante, betrouwbare, integere en 
doelmatige dienstverlening. Het uitzenden van de raads- en commissievergaderingen past prima in deze 
doelstelling.

Besluit Vastgesteld

Actie -

10* Raadsvoorstel inzake Toekomst Rekenkamer Boekel

Voorgesteld besluit:
1. Het advies inzake de toekomst voor de rekenkamer Boekel over te nemen en een onafhankelijke rekenkamer in 

te richten met twee externe leden.
2. Twee raadsleden aan te wijzen om samen met de griffie de wervingsprocedure voor de nieuwe rekenkamer op te 

pakken. Te weten: 
- dhr. Robin Gruijters
- dhr. Hans Bos
3. De ondersteuning van de rekenkamer door de griffie uit te laten voeren binnen de bestaande formatie.
4. Een budget van € 20.000, - voor rekenkamer in de begroting van 2024 op te nemen.

Met het instemmen met het voorliggende advies geeft de gemeenteraad richting aan de definitieve 
besluitvorming over het instellen van een nieuwe rekenkamer Boekel.
Het geadviseerd besluit is erop gericht te komen tot een eigentijdse, gezaghebbende invulling van 
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de rekenkamer, die aansluit bij de Boekelse werkwijze. 
Dit betekent dat daar waar dat past, de leden van de rekenkamer voor innovatieve 
onderzoeksmethoden kiezen, waar zij zelf (mede) uitvoering aan geven en waar organisaties en 
inwoners van Boekel bij betrokken kunnen worden. Door die nabijheid, in combinatie met 
deskundigheid en onafhankelijkheid, krijgt uw rekenkamer positie binnen onze gemeente.

Besluit Vastgesteld

Actie -

11* Raadsvoorstel inzake Centrumregeling Jeugdhulp Noordoost Brabant 2015

Voorgesteld besluit:
Toestemming verlenen aan het college van burgemeester en wethouders om over te gaan tot het intrekken en 
vervangen van de huidige Centrumregeling Jeugdhulp Noordoost Brabant 2020 en de Centrumregeling Jeugdhulp 
Noordoost Brabant 2024 vast te stellen ex artikel 1, tweede en vierde lid Wgr.

Het doel is dat de regionale samenwerking in de regio Noordoost Brabant is vastgelegd in een centrumregeling voor 
de periode van 2024 tot 2028. De gemeenten zijn een onderlinge samenwerking aangegaan gericht op het 
zorgdragen voor een kwalitatief goede en efficiënte inkoop van de jeugdtaken op basis van de Inkoopstrategie, de 
jaarlijks vastgestelde Inkoopopdracht, het Regionaal Beleidsplan Jeugd, en beleidsopdrachten, met inachtneming van 
de bepalingen van de Jeugdwet.

Besluit Vastgesteld

Actie -

12 Vaststelling besluitenlijst raadsvergadering 22 juni 2023

De opmerkingen die zijn doorgegeven zijn verwerkt in de besluitenlijst.

Besluit Vastgesteld

Actie -

13 Mededelingen en ingekomen stukken

Er zijn geen verzoeken gekomen om mededelingen of ingekomen stukken te bespreken of hier vragen over te stellen.

Besluit -

Actie -

14 Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 20.57 uur en wenst eenieder een goed zomerreces. 


